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Betreft Reactie op bronnenanalyse stroomgebied Maas 

Geachte heer Van den Hout, 

Dank u voor uw brief van 23 januari jongstleden, waarmee u mij informeert over Ons kenmerk 

de bronnenanalyse die is uitgevoerd ter voorbereiding op het nieuwe DGA-PAV / 14026283 

Stroomgebiedbeheerplan Maas. In uw brief gaat u in op de uitkomsten van deze 3508773) ey NvdE 
analyse en geeft u met betrekking daartoe een aantal suggesties en vragen mee. 

U refereert zelf aan de geneesmiddelenbrief van de staatssecretaris van 

Infrastructuur en Milieu (Kamerstukken II 2012-2013, 27625, nr. 305). Daarnaast is 

rond deze aandachtspunten ook met u gecommuniceerd middels de regeringsbrief over 

waterkwaliteit (Kamerstukken II 2012-2013, 27625, nr. 292). Hieronder ga ik, mede 

namens de minister en staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu, in op uw suggesties 

en vragen. 

Nutriénten 

Ik ben blij met uw steun voor de voorgenomen invulling van het vijfde actieprogramma 

Nitraatrichtlijn. Zoals u bekend zal zijn, ziet een aantal maatregelen uit dit 

actieprogramma specifiek op het (zuidelijke) zand- en lössgebied en daarmee op het 

stroomgebied Maas. Ook de (landelijke) verlaging van fosfaatgebruiksnormen tot 

evenwichtsniveau is in dit verband relevant. Deze maatregelen zullen bijdragen aan 

verbetering van de waterkwaliteit in het stroomgebied Maas en het verminderen van de 

door u genoemde afwentelingsproblematiek. Met betrekking tot de voortgang wijs ik u er 

graag op dat ik per 1 januari van dit jaar een start gemaakt heb met de invoering van 

bovengenoemde maatregelen; deze invoering zal per 1 januari 2015 voltooid worden. 

Ten slotte wijs ik u erop dat in 2016 een nieuwe Evaluatie Meststoffenwet zal 

plaatsvinden. In dat kader zullen onder meer de ontwikkeling van de waterkwaliteit en de 

effectiviteit van het vijfde actieprogramma onderzocht worden. Mede op basis van dit 

onderzoek zullen keuzes gemaakt worden met betrekking tot de invulling van het zesde 

actieprogramma. 

Gewasbeschermingsmiddelen 

Ik constateer dat de aanwezigheid van gewasbeschermingsmiddelen in oppervlaktewater 

en grondwater uw aandacht heeft. Het is een goede zaak dat in uw regio overheden en 

de landbouwsector gezamenlijk werken aan de vermindering van het gebruik en de lozing 

van gewasbeschermingsmiddelen. U vraagt om mee te blijven zoeken naar een oplossing 

voor aanhoudende knelpunten in de waterkwaliteit. 
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U noemt oorzakenanalyses, emissiereductieplannen en het restrictiever maken 

van het toelatingsbeleid. U verwijst ook naar de brief van de voorzitter van RBO Rijn 

Oost, waarin aandacht wordt gevraagd voor problemen met 

gewasbeschermingsmiddelen, met name in het grondwater. Om de geconstateerde 

knelpunten voortvarend aan te pakken heeft het kabinet in de tweede nota duurzame 

gewasbescherming haar beleidsvoornemens voor de komende 10 jaar aangekondigd 

(Kamerstukken II 2012-2013, 27858, nr. 146). Daarin zijn specifieke doelstellingen en 

maatregelen binnen en buiten de landbouw opgenomen, om de overschrijdingen van de 

waterkwaliteitsnormen en drinkwaternormen in oppervlaktewater fors te verminderen. 

Hiermee moet het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen duurzamer worden en 

moeten problemen met de waterkwaliteit worden opgelost. Maatregelen die u vraagt, 

passen in beginsel onder de uitvoering van de tweede nota, waarvan de resultaten als 

eerste in 2018 in een tussenevaluatie tegen het licht worden gehouden. De voorkeur 

gaat voorshands uit naar andere mogelijkheden dan een restrictiever toelatingsbeleid, 

omdat dit een Europese aangelegenheid is, aanpassingen veel tijd zouden vergen en ik 

niet eenzijdig in Nederland de toelating wil aanscherpen. 

Geneesmiddelen 

Ik ben blij met uw steun voor de aanpak van de problematiek van het voorkomen van 

geneesmiddelen in het watermilieu, zoals beschreven in de brief aan de Tweede Kamer 

van 25 juni 2013 (Kamerstukken II 2012-2013, 27625, nr. 305). De stapsgewijze 

maatwerkaanpak in de brief zal de komende tijd nader worden geconcretiseerd. U pleit er 

daarnaast voor, met het oog op een correct en objectief beeld van de problematiek, om 

tot normering te komen voor de meest voorkomende geneesmiddelen. Verwachting is 

dat de stapsgewijze aanpak in genoemde brief van 25 juni op afzienbare termijn het 

meeste effect heeft. De eventuele noodzaak en toegevoegde waarde van normering of 

signaleringswaarden zal parallel daaraan worden bezien. 

Overige stoffen 

U bent eerder geïnformeerd door de staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu 

(Kamerstukken II 2012-2013, 30872, bijlage bij nr. 134). In aanvulling daarop zal zij dit 

jaar met een voorstel komen om emissies van microplastics terug te dringen. 

Het is mij bekend dat er vele nieuwe stoffen zijn die aanleiding geven tot groeiende zorg 

over de waterkwaliteit in de toekomst. Hiervoor is systematische aandacht van u als 

betrokken waterbeheerders voor het monitoren nodig. Daarop volgt onderzoek naar de 

eventuele schadelijkheid van probleemstoffen. U bepleit ook voor deze stoffen om tot 

normstelling te komen. Daarvoor verwijs ik naar wat hierover bij geneesmiddelen is 

aangegeven. 

Vervolgens volgt de aanpak van deze microverontreinigingen de hierboven al genoemde 

brief aan de Tweede Kamer van 25 juni 2013 (Kamerstukken II 2012-2013, 27625, nr. 

305). 
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Tot slot 

In de Beleidsnota Drinkwater, die recent naar de Tweede Kamer is verstuurd, wordt 
mede aandacht geschonken aan de bescherming van oppervlaktewater en grondwater 
voor de bereiding van drinkwater. Daarbij is ook op de door u genoemde knelpunten 
ingegaan. 

Ik ga ervan uit dat u als waterbeheerders vanwege de geconstateerde problemen, extra 
belang zult hechten aan opname van gebiedsgerichte kosteneffectieve maatregelen uit 
de gebiedsdossiers drinkwater in uw Waterbeheerplannen. 

Ik hoop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en wens u succes bij de verdere 
totstandkoming van het Stroomgebiedheheerplan-Maas. 

Sharon. A.M-Bijksma 
Staatssecretaris van Economische Zaken 
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